
Продовжуючи тему правопису складних слів, зупинімося на правилах 

передачі на письмі складних слів із першим іншомовним компонентом. Це 

правило належить до власне змін у написанні слів (без варіантів). 

Новий правопис пропонує усі слова з першим іншомовним компонентом 

писати разом. До цього частина цих слів писалася з дефісом, а частина – разом. 

Таким чином в українській мові значно зменшується кількість слів, які 

пишуться з дефісом. 

Разом пишемо складноскорочені слова з компонентами авіа-, авто-, агро-, 

анти-, біо-, вело-, водо-, газо-, геліо-, гео-, гідро-, екзо-, електро-, зоо-, ізо-, 

квазі-, кіно-, космо-, лже-, мета-, метео-, моно-, мото-, нео-, палео-, псевдо-, 

радіо-, рентгено-, соціо-, стерео-, теле-, термо-, турбо-, фоно-, фото-: 

монобільшість, соціологія, турборежим, антивірус. 

Також разом пишемо слова з компонентом, що виражає кількісний (вищий 

від звичайного, дуже високий або навпаки слабкий) вияв чого-небудь: архі-, 

бліц-, гіпер-, екстра-, макро-, максі-, міді-, мікро-, мілі-, міні-, мульти-, нано-, 

полі-, преміум-, супер-, топ-, ультра-, флеш-: архіскладний, гіпермаркет, 

преміумклас, макроекономіка.  

Ті складні іменники з першою складовою віце-, екс-, лейб-, обер-, штабс-, 

унтер-, які раніше писалися з дефісом, тепер пишуться разом: віцепрем’єр, 

унтерофіцер, але контр-адмірал за традицією зберігає написання з дефісом. 

У наступній статті нашої рубрики ми продовжимо розгляд обов’язкових 

для вживання норм, які були змінені чинним правописом. 

 

До нових зустрічей!  

 

 


